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Tisztelt Képvisel ő Úr !

Az Ön által feltett „ Lesz- egységes munkaruhája az egészségügyi dolgozóknak?” című
írásbeli kérdésre — Balog Zoltán miniszter úr megbízásából — az alábbi választ adom .

A Kormány kiemelten kezeli az egészségügyi dolgozók helyzetét. Ahogy Képviselő Úr előtt
is ismert, az elmúlt években számos, az egészségügyi dolgozók jövedelmi helyzeténe k
javítását, és ezzel társadalmi, anyagi megbecsültségüket szolgáló intézkedés született . Ennek
egyik legjobb példája, hogy a jöv ő évi költségvetésben az Országos Mentőszolgálat a lejárt
kihordási idej ű munkaruhák cseréjére 300 millió forint többletforráshoz jut, amely kb . 3000 fő
munkaruhájának cseréjére lesz elegendő .
Tájékoztatom Képviselő Urat, hogy a munka- és formaruhával kapcsolatban a hatályos munk a
törvénykönyvér ől szóló 2012 . évi I. törvény jelenleg nem határoz meg konkrét
rendelkezéseket a munkáltatóknak. A közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992 . évi XXXIII .
törvény értelmében végrehajtási rendelet előírhatja a munka jellegére tekintettel biztosítand ó
formaruha-juttatást, azonban a munkaruha vonatkozásában a közalkalmazottakra is a munk a
törvénykönyve szabályai az irányadóak . Az egyes egészségügyi intézmények különböző
módon szabályozzák a munka-, forma- és védőruha kérdését, saját belső szabályzataikban ,
kollektív szerződésben rögzítik azokat . Alapvetően szakmai kérdés annak eldöntése, hogy az
adott munkahelyen folytatott tevékenységhez véd őruházat vagy munkaruházat szükséges-e .
Azzal bizonyára Képvisel ő Úr is egyetért, hogy az egészségügyben egy teljesen új, egysége s
formaruházat kialakítása és elkészítése az orvosi, szakdolgozói létszám figyelembe vételével ,
előzetes becslések alapján történhet meg, amely bizonyára jelent ős beruházást jelentene, és a
költségeket nem csak a bevezetésnél, hanem kés őbb a pótlásnál is folyamatosan tervezni
szükséges .
Az Egészségügyért Felelős Államtitkárság az egészségügyet érint ő fontos kérdésekben
ágazati tárgyalás keretében folyamatos egyeztetést folytat a reprezentatív szakszervezetekke l
és a szakmai kamarákkal . Ezen egyeztetési folyamatban a szakmai szervezetek is felvetették a
formaruha kidolgozásának témakörét, amellyel kapcsolatban az Egészségügyért Felel ős
Államtitkárság a tárgyalópartnerektől kérte a konkrét szakmai javaslatok megtételét .
Véleményünk szerint az ágazat szerepl ő ivel közösen lehet eredményeket elérni, amelyekkel a
dolgozók élet- és munkakörülményeit, valamint a betegellátás színvonalát tovább lehe t
javítani. Szeretném biztosítani Ont, hogy a következő időszakban is a súlyának megfelel ően
kezeljük az egészségügyi dolgozók ügyét, a dolgozók anyagi és munkakörülményeine k
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Tisztelt Elnök Úr !

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 2 . melléklet
43 . pontjában foglaltak megvalósulása érdekében mellékelten megküldöm Dr . Lukács László
György (Jobbik) országgyűlési képviselő „Lesz- egységes munkaruhája az egészségügyi
dolgozóknak?” című, K/10798 . számú írásbeli választ igénylő kérdésére adott válaszomat .

Budapest, 2016 . június 7 .
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